
Statistika 46. roč. pochodu 29. - 30. 7. 2022
Noční výstup na Sněžku za východem slunce

Účast 284 turistů,    172 mužů,      112 žen.
Rozdělení podle věkového zastoupení:

Do 10 let 1 20 – 30 let 71 50 – 60 let 37

10 – 15 let 3 30 – 40 let 72 60 – 70 let 7

15 – 20 let 21 40 – 50 let 71 70 + let 1

Nejmladší : Vojta  Novák roz. 11.11. 2010 ze Slemena.

Nejstarší : Bohuslav Nunvár roz. 13. 4. 1952 z Jindřichova Hradce.
Nejvzdálenější : Alexandre Achenne roz. 10. 8. 1998 z Belgie.

Rozdělení podle místa trvalého bydliště : kraje jsou brány podle PSČ ( podle bývalých krajů)

D. Kalná 5 Hostinné 8 Praha 32 ost. jm. kraje 4
Slemeno 3 Trutnov 1 M. Boleslav 3 Olomouc 1
Ždírnice 2 Vrchlabí 5 ost. stč. kraje 55 ost. sm. kraje 5
H. Kalná 6 Jilemnice 1 Č. Budějovice 2

D.- H. Olešnice 1 Dvůr Králové 1 Plzeň 3 zahraničí:
Čistá u Horek 5 Lázně Bělohrad 2 ost. jč. - zč. kraje 24 Polsko 2
Horka u St. Paky 1 Hořice 3 Ústí nad Labem 3 Slovensko 1
Studenec 2 Jaroměř 2 Děčín 2 Belgie 1

Nová Paka 12 Dobruška 1 ost. sč. kraje 9

Jičín 2 ost. vč. kraje 67 Brno 3

V cíli nebylo vyzvednuto 23 pamětních listů.
Začátkem týdne rosničkáři začali strašit s horšeným počasím na konec týdne. Předpovídali déšť již
na celý pátek. V druhé půlce týdne posouvali deštivou frontu na noc z pátku na sobotu. V pátek
bylo ještě nádherné počasí, ale předpověď říkala po druhé hod. ranní déšť do sobotního večera.
Tato předpověď na druhý den se vyplnila do posledního puntíku. Do tranzitu k Dívčím lávkám
jsme přibalily  i  nůžkový stan 3 x 6 m.  Ten nejen nám, ale  i  turistům hodně pomohl.  Déšť v
Krkonoších začal s třetí noční hodinou a vydržel do pozdních ranních hodin. 
Multikeška za východem slunce:  Během pochodu neodlovil žádný  kačer. Od založení kešky v
roce 2008 odlovilo celkem 269 kačerů, což je nárůst o 25 za poslední dva roky.
Sponzoři  pochodu :  tradičně  firma ANECCOP v cíli  pochodu  nasytila  turisty  bezpeckovými
melouny.  Dalšími  sponzory  byli:  Umělecká  slévárna  HVH  v  Horní  Kalné,  Dřevo  na  topení
Klášterní Lhota, Ateliér Teimer Lázně Bělohrad, obec Dolní Kalná, KRNAP, Autobusová doprava
KAD Vrchlabí. 
Pro letošní  rok jsme nabídli  turistům  trika pomerančové barvy.  Komentátorské funkce  se ujal
Tomáš  Vlach,  principál  kalenských  ochotníků.  Od  18  hod.  do  pozdních  nočních  hod.  před
sokolovnou hráli kalenští VS band. 
Občerstvení na trase : Na Příčnici kalenští Skauti. Kunčice nad Labem, hospoda na hřišti. Čistá v
Krkonoších, restaurace paní Šťasné. Černý Důl, Stará  Pošta, nově bistro u Šípkové Růženky a
restaurace u Švandů. Lesní bouda. Lyžařská bouda. Chalupa na Rozcestí. Na Sněžce byla otevřena
akorát Poštovna, i když na lanovce ve čtvrtek nás ujišťovali, že budou mít otevřeno.
Potěšení pro turisty byla rekonstrukce chodníku od Luční boudy do údolí Bílého Labe v délce
1,5 – 2 km.



Vysvětlení přesunu termínu konání pochodu
Návštěvní  řád  krkonošského  národního  parku  zakazuje  provozovat  veškerou  masovou
organizovanou sportovní činnost na svém území. Všechny veřejně přístupné masové sportovní
akce na území KRNAPu musí mít zvláštní povolení, tzv. výjimku z krkonošského návštěvního
řádu. Dříve, asi před 15 lety, se o tuto výjimku žádalo na Ministerstvu životního prostředí a
schvaloval ji Parlament České republiky. I když jsme žádost o výjimku posílali začátkem roku,
souhlas k pochodu často přišel až po pochodu. V posledních letech žádost o výjimku schvaluje
sám KRNAP. Návštěvnost Krkonoš se v posledních letech stále zvyšuje. Na druhou stranu v
Krkonoších se stavy zvěře rapidně snižují.  Správa KRNAPu je před velkým problémem, jak
zamezit úbytku zvěře v Krkonoších. Proto v posledních letech se snaží v období, kdy zvířata
vyvádějí svoje potomky, omezit veškerou lidskou aktivitu v určitých lokalitách Krkonoš. Toto
období je od května do začátku prázdnin. V loňském roce nás KRNAP přizval k povolovacímu
jednání.  Byli  jsme seznámeni  s  problematikou fauny v Krkonoších.  Z  konstruktivní  diskuse
vzešly dvě varianty k pochodu. 1. Pokud chceme zachovat termín pochodu na kalenskou pouť,
tak bude stanoven maximální počet účastníků do 200 turistů. 2. Když posuneme termín pochodu
o měsíc, tak ze strany KRNAPu nebudou dávány žádné limitující požadavky. Z těchto důvodů
jsme pochod posunuli na konec července, týden před hostinnskou Porcinkulí. Je to velká škoda.
Pochod s poutí se stal kalenskou tradicí. Obávám se že, oddělení pochodu od pouti uškodí oběma
akcím.  Kalenská  pouť  má  čtyřsetletou  historickou  tradici,  ta  se  nedá  posouvat.  Věřme,  že
rozdělení  dvou nejznámějších kalenských společenských událostí  sobě neuškodí.  V současné
uspěchané době bude asi problém zajistit ochotné lidi do služeb. Na druhou stranu, kalenská
pouť je v závěru Medardovského monzunu. Konec července bývá stálejší slunečnější počasí.
Věřme starému přísloví „Vše špatné pro něco dobré“ .

// Tento článek naleznete na straně 20, Zpravodaje KALENSKA 2/2022, dostupný on-line na: 
http://www.dolnikalna.cz/zpravodaj-kalensko-2-2022/d-8557/p1=1477 //

http://www.dolnikalna.cz/zpravodaj-kalensko-2-2022/d-8557/p1=1477

